
PROTOKÓŁ  Nr 5/2024 
posiedzenia Komisji  Zdrowia i Pomocy Społecznej, 

które odbyło się w sali konferencyjnej Starostwa Powiatowego w Radomiu                  
 w dniu 22 listopada 2024 roku, godz.13.15 

 
 
Przewodnicząca Komisji  -  Agnieszka Jaworska 
Protokolant                        -  Małgorzata Dróżdż 
 
  
Przewodnicząca Komisji otworzyła posiedzenie. Powitała radnych i zaproszonych gości. 
Listy obecności stanowią załącznik Nr 1 i Nr 2 do protokołu. W posiedzeniu uczestniczyło  
6 członków Komisji na ustawową liczbę 7, co stanowi quorum do podejmowania 
prawomocnych decyzji. 
 

Następnie przedstawiła porządek dzienny posiedzenia: 
1. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Powiatu w sprawie zmiany statutu 

Samodzielnego Publicznego Zespołu Zakładów Opieki Zdrowotnej w Pionkach im. 
Lecha i Marii Kaczyńskich – Pary Prezydenckiej. 

2. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Powiatu w sprawie zmiany uchwały 
Nr 374/XXXIV/2021 w sprawie określenia zasad przyznawania stypendium studentom 
kształcącym się w szkole wyższej na kierunku pielęgniarstwo. 

3. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Powiatu w sprawie określenia zadań, na które 
przeznacza się przyznane według algorytmu środki Państwowego Funduszu 
Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych na 2024r. 

4. Sprawy różne i wolne wnioski. 
 
Przy 6 głosach za, 0 przeciwnych, 0 wstrzymujących się Komisja przyjęła porządek w/w 
porządek dzienny posiedzenia. 
 

 
Przystąpiono do realizacji 1 pktu porządku dziennego posiedzenia – zaopiniowanie projektu 
uchwały Rady Powiatu w sprawie zmiany statutu Samodzielnego Publicznego Zespołu 
Zakładów Opieki Zdrowotnej w Pionkach im. Lecha i Marii Kaczyńskich – Pary 
Prezydenckiej. 
 
Dyrektor Wydziału Zdrowia i Spraw Społecznych Joanna Czerwińska poinformowała, że  
Dyrektor Samodzielnego Publicznego Zespołu Zakładów Opieki Zdrowotnej w Pionkach im. 
Lecha i Marii Kaczyńskich – Pary Prezydenckiej pismem z dnia 7 listopada br. zwróciła się 
z prośbą o dokonanie zmiany w statucie SPZZOZ w Pionkach. Konieczność dokonania 
zmiany związana jest z rozszerzeniem działalności leczniczej Szpitala poprzez utworzenie 
nowych komórek organizacyjnych: Dział Jakości, Pracownia Echo Serca, Zakład Diagnostyki 
Obrazowej (w celu przyporządkowania do niego Pracowni Rezonansu Magnetycznego, 
Pracowni Tomografii Komputerowej, Pracowni USG, Pracowni RTG, Pracowni Echo Serca), 
Oddział Anestezjologii. 
Poinformowała, że Rada Społeczna SPZZOZ w Pionkach pozytywnie zaopiniowała 
wprowadzenie ww. zmian. 
 
Pytań i uwag nie zgłoszono. 
Przy 6 głosach za, 0 przeciwnych, 0 wstrzymujących się Komisja pozytywnie 
zaopiniowała projekt uchwały Rady Powiatu w sprawie zmiany statutu Samodzielnego 
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Publicznego Zespołu Zakładów Opieki Zdrowotnej w Pionkach im. Lecha i Marii 
Kaczyńskich – Pary Prezydenckiej. 
 
 
Przystąpiono do realizacji 2  pktu porządku dziennego posiedzenia – zaopiniowanie 
projektu uchwały Rady Powiatu w sprawie zmiany uchwały Nr 374/XXXIV/2021 w sprawie 
określenia zasad przyznawania stypendium studentom kształcącym się w szkole wyższej na 
kierunku pielęgniarstwo. 
 
Dyrektor PCPR w Radomiu Urszula Molenda poinformowała, że stypendium dla 
studentów szkół wyższych na kierunku pielęgniarstwo zostało ustanowione uchwałą Rady 
Powiatu w Radomiu z dnia 17 września 2021 r  
 Obecnie, w oparciu o doświadczenia wynikające z dotychczas przeprowadzonych 
naborów wniosków konieczne jest zaktualizowanie zapisów Regulaminu przyznawania 
stypendiów, który będzie uwzględniał zmiany przede wszystkim w zakresie terminu naboru 
wniosków i terminu przyznawania stypendium oraz przesłanki, po wystąpieniu której osoba 
zobowiązuje się do podjęcia zatrudnienia we wskazanym Domu Pomocy Społecznej lub 
Powiatowym Centrum Opiekuńczo – Mieszkalnym w Krzyżanowicach. 
Poinformowała, że na rok przyszły przewidziano przyznanie 5 stypendiów na okres 18 
miesięcy.  
 
Radny Marcin Alot zapytał, czy pielęgniarki pobierające stypendium mogą podjąć pracę                 
w szpitalach powiatowych, czy tylko w domach opieki? 
 
Dyrektor PCPR w Radomiu Urszula Molenda poinformowała, że założeniem było 
wzmocnienie kardy DPS-ów, ponieważ tam zawsze były braki jeżeli chodzi o pielęgniarki. 
Nie była rozpatrywana kwestia zatrudnienia w szpitalu ponieważ do tej pory osoby ubiegające 
się o stypendium to byli pracownicy domów pomocy społecznej którzy chcieli podnieść 
wykształcenie albo byli to opiekunowie którzy chcieli się kształcić na kierunku 
pielęgniarskim. Oczywiście osoby z zewnątrz także mogłyby wniosek o stypendium złożyć, 
ale tego nie robią gdyż jest warunek przepracowania 4 lata w pełnym wymiarze w jednostce 
powiatu. Zatem głównie chodzi o wzmocnienie kadry DPS-ów.  
 
Dyrektor Wydziału Zdrowia i Spraw Społecznych Joanna Czerwińska poinformowała, że  
ponadto w szpitalach były podwyżki dla pielęgniarek, a w DPS-ach nie. W programie 
stypendialnym chodziło o przyciągnięcie kadry pielęgniarskiej właśnie do domów opieki.  
 
Więcej pytań i uwag nie zgłoszono. 
Przy 6 głosach za, 0 przeciwnych, 0 wstrzymujących się Komisja pozytywnie 
zaopiniowała projekt uchwały Rady Powiatu w sprawie zmiany uchwały 
Nr 374/XXXIV/2021 w sprawie określenia zasad przyznawania stypendium studentom 
kształcącym się w szkole wyższej na kierunku pielęgniarstwo. 
 
 
Przystąpiono do realizacji 3  pktu porządku dziennego posiedzenia – zaopiniowanie 
projektu uchwały Rady Powiatu w sprawie określenia zadań, na które przeznacza się 
przyznane według algorytmu środki Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób 
Niepełnosprawnych na 2024r. 
 
Dyrektor PCPR w Radomiu Urszula Molenda poinformowała, że na podstawie 
przeprowadzonej analizy wydatków zadań realizowanych przez Powiatowe Centrum 



 3

ustalono, że  na zadaniu  pn. „Dofinansowanie do likwidacji barier architektonicznych” 
występują wolne środki  w wysokości - 7.361 zł z powodu mniejszego wykorzystania przez 
Beneficjentów. Na zadaniu pn. „Dofinansowanie do turnusów rehabilitacyjnych” występują 
wolne środki  w wysokości - 21.322 zł.  z powodu  mniejszego wykorzystania niż planowano, 
na zadaniu pn. „Dofinansowanie do kosztów zaopatrzenia w sprzęt rehabilitacyjny dla osób 
prawnych i jednostek organizacyjnych nieposiadających osobowości prawnej” występują 
wolne środki w wysokości - 1.799 zł z powodu mniejszej niż zakładano w umowie, kwoty 
zakupu sprzętu przez Szpital w Iłży. Na zadaniu pn. „Dofinansowanie likwidacji barier w 
komunikowaniu się” występują wolne środki w wysokości -   1.228 zł. z powodu mniejszego 
wykorzystania niż planowano, na zadaniu pn. „Dofinansowanie do sportu, kultury, turystyki i 
rekreacji osób niepełnosprawnych” występują wolne środki w wysokości – 10.200 zł. z 
powodu rezygnacji i wykorzystania środków w niższej wysokości, na zadaniu pn. 
„Dofinansowanie do rozpoczęcia działalności gospodarczej” występują wolne środki w 
wysokości – 50.000 zł., środki zwrócone przez Powiatowy Urząd Pracy z powodu 
niewykorzystania zgodnie z planem.  

Wolne środki w łącznej wysokości - 91.910 zł planuje się przenieść  na zadanie pn. 
„Dofinansowanie do przedmiotów ortopedycznych i środków pomocniczych”, na zadanie pn. 
„Dofinansowanie do zaopatrzenia w sprzęt rehabilitacyjny dla indywidualnych osób 
niepełnosprawnych” oraz na zadanie pn. „Dofinansowanie do likwidacji barier technicznych” 
ponieważ zapotrzebowanie w tym zakresie  jest większe niż zaplanowane środki na ten cel. 
Poinformowała, że zmianę planu finansowego pozytywnie zaakceptowała Powiatowa 
Społeczna Rada ds. Osób Niepełnosprawnych.  
 
Pytań i uwag nie zgłoszono. 
Przy 6 głosach za, 0 przeciwnych, 0 wstrzymujących się Komisja pozytywnie 
zaopiniowała projekt uchwały Rady Powiatu w sprawie określenia zadań, na które 
przeznacza się przyznane według algorytmu środki Państwowego Funduszu 
Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych na 2024r. 
 
 
Przystąpiono do realizacji 4  pktu porządku dziennego posiedzenia – sprawy różne i wolne 
wnioski. 
 
Radny Marek Jarosz stwierdził, że w mediach pojawiły się informacje dot. ustawy o 
położnictwie. Wynika z nich, że rząd jakby wycofuje się z nakazu utrzymania porodówek, że 
o tym gdzie ma funkcjonować porodówka mają decydować władze samorządowe.  Poza tym 
w miejscach gdzie zlikwidowano porodówki miały być dodatkowe karetki do przewozu 
kobiet rodzących.  
 
Dyrektor Wydziału Zdrowia i Spraw Społecznych Joanna Czerwińska poinformowała, że 
ministerstwo wciąż nad tą ustawą pracuje. Z informacji medialnych wynika, ze trzykrotnie ta 
ustawa z porządku posiedzenia rządu spadła. Prawdopodobnie było to spowodowane tym, że 
procedowane były obniżki składki dla przedsiębiorców. Tego nie wie. Jednak nigdzie nie 
wyczytała że będą dodawane karetki. System pogotowia działa tak, że pogotowie do rodzącej 
kobiety ma obowiązek przyjechać.  
Poinformowała, że czekają także na pierwszy etap racjonalizacji szpitali czyli wypełnienia 
przez szpitale pewnych obowiązków. Ministerstwo miało dokonać analizy pod kątem 
wskaźników czyli czy tyle pielęgniarek jest potrzebnych, czy tyle sprzętu potrzeba, jak mają 
wyglądać dyżury. Na to szpitale czekają, ponieważ to się wiąże z finansami.  
 
Radny Marek Jarosz zapytał o Ginekologię Jednego Dnia w Iłży, czy funkcjonuje?  
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Dyrektor Wydziału Zdrowia i Spraw Społecznych Joanna Czerwińska poinformowała, że 
Ginekologia Jednego Dnia w Iłży funkcjonuje od 1 listopada br.  
 
Przewodnicząca Komisji poinformowała, że kolejne posiedzenie Komisji odbędzie się                    
2 grudnia br. o godz. 15.00. Tematem posiedzenia będzie zaopiniowanie projektu budżetu 
powiatu na rok 2025 wraz z Wieloletnią Prognozą Finansową w działach dot. prac Komisji.  
 
Więcej spraw nie zgłoszono. 
 
Wobec wyczerpania porządku dziennego Przewodnicząca zamknęła 5 posiedzenie Komisji 
Zdrowia i Pomocy Społecznej o godz. 13.50. 
 
 
 
 Protokołowała:                                                                      Przewodnicząca Komisji 
 
Małgorzata Dróżdż                                                               / - / Agnieszka Jaworska 
 


